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Duurzaamheid staat hoog op de agenda van 
beleidsmakers met onder andere de EU Green 
Deal en regionale klimaatplannen. Maar ook de 
consument hecht steeds meer waarde aan het 
duurzame karakter van voeding. Het nemen van 
maatregelen ten behoeve van dierengezondheid, 
milieu, dierenwelzijn, klimaat, voedselverlies … 
is dan ook een absolute prioriteit voor MilkBE. 

In dit jaarverslag geven we een blik op de belang-
rijkste verwezenlijkingen tijdens het afgelopen 
werkjaar via interviews met de personen die 
dit mede mogelijk hebben gemaakt. Naast het 
doorgedreven werk binnen het domein Duur-
zaamheid, is de vernieuwing van de IT-applicatie 
voor Monimilk, onze sectorale monitoring van 
melk, ook een belangrijke realisatie. Ten derde 
werd het solidariteitsfonds voor Botulisme 
uitgebreid met ondersteuning voor melkvee-
bedrijven met zware sterfte onder hun vaarzen 
en dit zonder budgettaire gevolgen.

Ook het komende werkjaar zetten we verder in op 
de upgrade en digitalisering van de Duurzaam-
heidsmonitor. De gegevens kunnen gebruikt 
worden om de vele inspanningen van de zuivel-
keten in de verf te zetten rond hernieuwbare 
energie, dierenwelzijn, waterhergebruik, broei-
kasgasemissie … Zo kunnen we duidelijk rap- 
porteren over de stappen die we zetten richting 

het behalen van verscheidene duurzaamheids- 
en klimaatdoelstellingen. Via de nieuwe 
 applicatie zal de melkveehouder administratief 
ontlast worden en krijgt de ganse sector, mits 
toestemming van de melkveehouder, toegang 
tot concretere cijfers.

Een tweede grote taak wordt de herziening van 
het IKM-lastenboek. Niet alleen moeten er 
punten geactualiseerd worden, maar we willen 
vooral ook relevant blijven. Daarom moet ons 
kwaliteitshandboek mee evolueren met de 
verwachtingen van onze afnemers en de wensen 
vanuit maatschappelijke hoek. De aanpassing 
van het IKM-lastenboek is een proces dat goed 
wordt voorbereid samen met vertegenwoordigers 
van de melkveehouderij en de zuivelindustrie. 
Uiteraard zijn de technische haalbaarheid en 
de controleerbaarheid belangrijke aandachts-
punten. 

Voldoende bewijs dus dat MilkBE haar relevan-
tie voor de Belgische zuivelsector hardmaakt 
en zal blijven hardmaken, aangezien er nog 
voldoende projecten op ons bord liggen. Het 
blijft een interessante uitdaging om hier mee 
invulling aan te mogen geven. 

Dirk Van De Keere
Melkveehouder en voorzitter van MilkBE

Voorwoord
“We zetten de vele duurzaamheidsinspanningen 

binnen de zuivelketen in de verf ”
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De vzw MilkBE is de erkende brancheorganisatie 
voor de Belgische zuivelsector waarin enerzijds 
de producenten van melk en anderzijds de 
kopers en verwerkers van melk vertegenwoor-
digd zijn. MilkBE biedt een platform voor dialoog 
en de mogelijkheid om op een gestructureerde 
manier tot algemeen gedragen standpunten 
te komen. MilkBE is actief op terreinen waar de 
samenwerking tussen de schakels in de zuivel-
keten tot meerwaarde leidt. Dit geldt in het 
bijzonder op het vlak van kwaliteit en samen-
stelling van de melk, voedselveiligheid, duur-
zaamheid in de keten en relaties tussen de 
producenten en de zuivelindustrie.

MilkBE is beheerder van enkele belangrijke 
interprofessionele projecten:
– IKM, het integrale kwaliteitssysteem met 

privaat lastenboek voor de melkveehouderij, 
– de Duurzaamheidsmonitor,
– Monimilk, het sectorale monitorings-

programma voor contaminanten, 
– het solidariteitsfonds Botulisme, 
– de Gedragscode Contractualisatie.

Leden en partners
  Leden

Er is in België reeds geruime tijd een informele 
samenwerking tussen de in het AGROFront 
verenigde verschillende landbouworganisaties 
en de federatie van de zuivelindustrie. De 
betrokken organisaties besloten dat een meer 
gestructureerde samenwerking opportuun is 
voor de werking van de zuivelsector en vormden 
daarom in 2019 samen de vzw MilkBE. De 
oprichtende organisaties van MilkBE zijn dus 
ABS, Boerenbond, FWA en BCZ-CBL.

  Partners
MilkBE kan organisaties erkennen als partner. 
Zij moeten sterk betrokken zijn bij de Belgische 
zuivelsector. Tevens is het belangrijk dat zij 
willen bijdragen aan het behalen van de doel-
stellingen van MilkBE. Momenteel heeft 
MilkBE drie partners: Comité du Lait, MCC- 
Vlaanderen en IKM-Vlaanderen.

Over MilkBE
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Domeinen
  Duurzaamheid

De verduurzaming van de zuivelsector is een speerpunt 
voor MilkBE. Het duurzaamheidsprogramma wordt 
al sinds 2014 uitgerold over de hele zuivelketen, van 
melkveehouder over transporteur tot melkverwerker. 
De Duurzaamheidsmonitor inventariseert de duur-
zaamheidsinitiatieven in alle schakels van de keten. 
Zo worden deze niet enkel in kaart gebracht, maar kan 
via benchmarking en sensibilisering ingezet worden 
op een verdere verduurzaming. Daarnaast toont de 
sector op deze manier, met feiten en cijfers, dat ze haar 
maatschappelijke verantwoordelijkheid opneemt en 
haar steentje bijdraagt aan oplossingen voor de proble-
matiek met betrekking tot onder meer klimaat, 
 dierenwelzijn en biodiversiteit.

  Kwaliteit
MilkBE vindt een borging van de kwaliteit doorheen 
de volledige keten belangrijk. Zo werd er al in het jaar 
2000 voor gekozen om vragen van afnemers over 
bijvoorbeeld hygiëne en dierenwelzijn in de melkvee-
houderij te bundelen in het privaat lastenboek IKM. 
De kwaliteit van de geleverde melk wordt zeer frequent 
bepaald. Daarnaast is er de sectorbrede monitoring 
Monimilk die de aanwezigheid van contaminanten 
zoals residuen van pesticiden of ontsmettingsmiddelen 
in de melk analyseert. Daarnaast zetten we in op 
verantwoord antibioticagebruik in de melkveehouderij 
en beheert MilkBE een streng opvolgingsprotocol voor 
in het uitzonderlijke geval dat er residuen van dier-
geneesmiddelen in melk worden gevonden.

  Ketenrelaties
Om goed samen te kunnen werken in de keten, zijn 
duidelijke afspraken tussen enerzijds de producenten 
van melk en anderzijds de zuivelindustrie onontbeerlijk. 
MilkBE biedt dan ook een platform om over al dan niet 
contractuele afspraken te overleggen en werkte een 
gedragscode uit met de duidelijke minimale afspraken 
die best tussen beide partijen worden gemaakt.

Financiën
De werking van MilkBE wordt volledig gefinancierd 
door de sector: zowel door de kopers als door de 
producenten van melk. De verschillende projecten van 
MilkBE zijn daardoor toegankelijk voor alle partijen 
die aan MilkBE bijdragen.

  Inkomsten
De inning gebeurt hoofdzakelijk via de aangesloten 
kopers, die het deel ten laste van de producenten mogen 
afhouden van de melkgeldafrekening. Alle bijdragen 
zijn uitgedrukt per liter geleverde melk. Per liter melk is 
de bijdrage van de zuivelverwerkers iets hoger dan de 
bijdrage van de melkproducenten. Dit gezien bepaalde 
diensten enkel aan de melkleveraars, dan wel de -kopers 
worden aangeboden en deze daar naar verhouding voor 
bijdragen. In 2022 draaiden de leveringen iets hoger uit 
dan verwacht, waardoor ook de bijdrage hoger lag.

De werking van MilkBE wordt 
volledig gefinancierd door de sector: 
zowel door de kopers als door 
de producenten van melk
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  Uitgaven
De grootste uitgaveposten van MilkBE zijn historisch 
gezien het Fonds Botulisme en het monitorings-
programma Monimilk. Voor 2023 is een begroting 
opgemaakt ter waarde van ongeveer 606.600 euro. 
Dit is duidelijk hoger dan de reële uitgaven in 2022. 
Het verschil tussen het gerealiseerd resultaat en het 
budget voor 2022 is te verklaren door de lager dan 

voorziene prevalentie van Botulisme, enige vertraging 
bij de digitalisering van de Duurzaamheidsmonitor en 
het uitstel van een Duurzaamheidsevent met één jaar. 
Het budget voor 2023 stijgt ten opzichte van het budget 
voor 2022. Dit is hoofdzakelijk terug te brengen op 
het voorziene gebruik van opgebouwde reserves voor 
de uitrol van de digitale Duurzaamheidsmonitor en 
de hoge algemene inflatie.

Bijdrage Budget 2022 Rekening 2022 Budget 2023
Producenten (geteld per liter) 256.000 260.000 259.000
Kopers (geteld per liter) 298.000 303.000 310.000
Betalende diensten 19.000 6.000 19.000
Terugname reserves - - 21.000
Overige 3.000 3.000 3.000
Totaal 576.000 572.000 612.000

 Budget 2022 Rekening 2022 Budget 2023
Botulisme 136.000 61.000 100.000
Monimilk 174.000 162.000 193.000
IDF  59.000 59.000 61.000
Duurzaamheid 104.000 81.000 125.000
Communicatie 13.000 5.000 15.000
Algemene werking 102.000 102.000 112.000
Totaal 588.000 468.000 607.000

Inkomsten (in euro)

Uitgaven (in euro)

De grootste uitgaveposten van 
MilkBE zijn historisch gezien het Fonds 
Botulisme en het monitorings
programma Monimilk
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Continu verduurzamen is noodzakelijk voor de hele zuivelsector. Dat vindt ook Roel Vaes, 
bestuurder van MilkBE en adviseur Rundvee bij de Boerenbond. De werkgroep Duurzaam-
heid heeft het voorbije jaar intensief gewerkt om de upgrade en digitalisering van de 
 Duurzaamheidsmonitor te finaliseren.

Wat is de meerwaarde van de Duurzaamheids-
monitor?
Roel: “Al sinds 2014 brengt de zuivelsector de 
duurzaamheidsinitiatieven van zowel melkvee-
houder als zuivelverwerker in kaart. Het is 
belangrijk om de inspanningen die melkvee-
houders en zuivelbedrijven elke dag leveren op 
vlak van duurzaamheid te kwantificeren naar 
stakeholders, afnemers en burgers. Enkel zo 
worden onze inspanningen inzichtelijk. Boven-
dien kunnen ze ook een basis zijn voor het 
uitbetalen van duurzaamheidspremies voor de 
melkveehouders. Sinds 2019 valt de Duurzaam-
heidsmonitor onder de bevoegdheid van MilkBE 
en werd er hard gewerkt aan een grondige 
upgrade en digitalisering van deze tool, die zeer 
binnenkort gelanceerd zal worden! We blijven 
als zuivelsector zo onze verantwoordelijkheid 
opnemen, ook in een steeds sneller verande-
rende maatschappij. Zo zullen er meer criteria 
bevraagd worden, met onder meer een focus 
op klimaat en dierenwelzijn.”

Welke voordelen biedt de digitalisering van 
de Duurzaamheidsmonitor?
Roel: “De digitale tool voorziet een generieke 
sokkel voor de ganse zuivelsector, met één 
investering en één aanpak met uniforme defini-
ties en criteria. Daarnaast biedt het ook een 
dashboard voor de melkveehouder met een 
overzicht van alle duurzaamheidsinitiatieven, 
kengetallen en het sectorgemiddelde. Gegevens 
worden verzameld uit bestaande databanken 
en via de huidige driejaarlijkse audit. Alles 
wordt streng gere guleerd om ervoor te zorgen 
dat de melkveehouder ten alle tijden bepaalt 
wat er met zijn gegevens gebeurt. Dit werd 
ook vastgelegd in de MilkBE Richtlijnen Data-
beheer. Daarnaast zal de melkveehouder ook 
zelf tussentijds aanpassingen door kunnen 
geven zodat er niet gewacht moet worden op 
de driejaarlijkse audit. De bedoeling is dus via 
datakoppelingen melkveehouders maximaal 
administratief te ontlasten, maar ook bijkomende 
inspanningen in kaart te brengen.”

Duurzaamheid1

Activiteitenrapport
Om een duidelijk beeld te schetsen van de grootste verwezen-
lijkingen van MilkBE het afgelopen werkjaar, laten 
we enkele vertegenwoordigers van leden 
en partners aan het woord over 
één van de domeinen die 
hen nauw aan het 
hart liggen.

“We willen onze verantwoordelijk
heid blijven opnemen, ook in 
een steeds sneller veranderende 
maatschappij”

Roel Vaes
Bestuurder van MilkBE
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2 IKM
Annette Königs, adjunct directeur bij Comité du Lait, partner van MilkBE, en adviserend 
expert voor de werkgroep IKM, is uitstekend geplaatst om ons te schetsen welke meerwaarde 
IKM-certificatie biedt en waar de werkgroep momenteel veel aandacht aan besteed. 
Ter  herinnering: IKM staat voor Integrale Kwaliteit Melk.

Hoe draagt IKM bij aan de professionalisering 
van de melkveehouderij?
Annette: “IKM vertaalt de geldende wetgeving 
en de sociaalmaatschappelijke engagementen 
van de melkproducenten tot een lastenboek 
met goede praktijken. Een werkgroep samen-
gesteld uit vertegenwoordigers van melk-
producenten én van melkverwerkers bepaalt de 
inhoud ervan. Het lastenboek biedt een actuele 
houvast voor melkveehouders in heel België 
zodat ze een vakkundig kwaliteitssysteem 
kunnen opzetten op hun bedrijf en zodat ze 
kwaliteitsvolle melk kunnen leveren waar de 
consument terecht vertrouwen in kan hebben. 
99,8% van de Belgische melkveebedrijven zijn 
IKM-gecertificeerd. De afzet van melk gepro-
duceerd zonder IKM-certificaat is immers 
praktisch niet meer te verzekeren.”

Is een uniforme auditaanpak een prioriteit 
voor MilkBE?
Annette: “Zeker en vast! De certificatie gebeurt 
in elke regio door één organisatie, namelijk 
MCC-Vlaanderen of Comité du Lait. Melkvee- 

houders kunnen wel kiezen welke inspectie- 
instelling/auditbedrijf bij hen langs komt, 
al moet dit bedrijf op de short list van MilkBE 
staan. Het afgelopen jaar heeft MilkBE de 
short list opnieuw samengesteld, na rigoureus 
nazicht van de in het verleden geleverde dien-
sten en het accreditatierapport. Bijkomend 
werden de kandidaten onderworpen aan een 
mondelinge ondervraging door een professio-
nele jury. De certificatie-instellingen voorzien 
ook opleidingen voor alle auditoren, ongeacht 
het bedrijf waarvoor ze werken. Zo wil MilkBE 
ervoor zorgen dat een audit bij een melkvee-
houder, door eender welke auditor uitgevoerd, 
tot hetzelfde resultaat leidt.”

“Een IKMaudit moet, ongeacht 
door wie hij wordt uitgevoerd, 
steeds tot hetzelfde resultaat 
leiden”

Annette Königs
Vertegenwoordiger van Comité du Lait
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3
Al van bij de oprichting heeft het Fonds Botulisme een belangrijk deel uitgemaakt van 
de werking van MilkBE. Om te weten te komen hoe het Fonds werkt en wat het juist dekt, 
richten we ons tot Hendrik Van den Haute, melkveehouder en vertegenwoordiger van 
ABS binnen MilkBE.

Wat is het Fonds Botulisme en waarom is het 
relevant?
Hendrik: “Botulisme wordt veroorzaakt door 
een bacterie die aanwezig is in kadavers en mest 
van wilde vogels en pluimvee. Resten hiervan 
kunnen in het ruwvoer, drinkwater of stalstrooi-
sel terechtkomen en zo runderen besmetten. 
Zelfs mits goede preventie, is een besmetting 
niet volledig uit te sluiten. Zware besmettingen 
waarbij meer dan 30% van de melkkoeien over- 
lijden komen jammer genoeg af en toe voor. Om 
de verliezen die een getroffen melkveehouder 
lijdt te helpen inperken, heeft MilkBE besloten 
een solidariteitsfonds op te zetten.”

Waarop kan een getroffen melkveehouder 
rekenen?
Hendrik: “Een van Botulisme verdacht bedrijf 
krijgt van het FAVV een leveringsverbod

opgelegd. De waarde van de hierdoor te ver-
nietigen melk wordt volledig en in alle gevallen 
door MilkBE vergoed. Bij een zware besmetting 
met een sterftegraad van 30% of meer, wordt er 
ook een tussenkomst toegekend in verhouding 
tot het aantal gestorven melkkoeien. Het 
afgelopen jaar hebben we het programma nog 
uitgebreid, zodat ook de volle vaarzen en niet 
enkel de melkkoeien in beschouwing worden 
genomen. Ook een volle vaars is immers erg 
waardevol voor een melkveehouder.”

Botulisme

“Ook voor door Botulisme 
gestorven volle vaarzen kan MilkBE 
nu een tussenkomst uitkeren”

Hendrik Van den Haute
Melkveehouder en bestuurder van MilkBE
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“Een uniforme kwaliteit 
en kwaliteitssysteem voor de 
Bel gische melk is cruciaal, 
denk maar aan export”

Emile Piraux
Voorzitter van de werkgroep Kwaliteit

Als voorzitter van de MilkBE-werkgroep Kwaliteit weet Emile Piraux, directeur van het 
Comité du Lait, als geen ander het belang van een uniforme geborgde kwaliteitsregeling in 
te schatten. Voor de oprichting van MilkBE bestond hiertoe reeds een informeel overleg-
orgaan tussen de producenten en de zuivelindustrie. Ook vandaag blijft kwaliteits- 
borging één van de hoekstenen van MilkBE.

Wat doet MilkBE om de kwaliteit van melk 
te verzekeren? 
Emile: “De beheersing van de kwaliteit is een 
opdracht met vele facetten die een goede 
samenwerking vereist tussen de producenten, 
de interprofessionele organismen (IO’n) en 
kopers. Van groot belang zijn het systeem van 
kwaliteitsbepaling met oog op betaling, het IKM- 
lastenboek en het monitoringsprogramma 
Monimilk. Daarnaast wordt binnen de werk-
groep Kwaliteit de evolutie van de kwaliteit van 
de melk in het oog gehouden, en worden prio-
riteiten gesteld naargelang de situatie. Zo werd 
de afgelopen periode onder meer aangespoord 
tot een nog meer beredeneerd gebruik van anti- 
biotica, en werd er meer gesensibiliseerd rond 
het gebruik van chloorhoudende reinigings-
middelen. Deze globale aanpak resulteerde de 
laatste jaren in melk van zeer hoge kwaliteit, 
over alle parameters heen. MilkBE blijft zich 
inzetten om dit hoge kwaliteitsniveau verder 
te bestendigen.”

Zijn er verschillen in kwaliteit tussen 
 Vlaanderen en Wallonië? 
Emile: “Die zouden er niet mogen zijn, omdat 

de kwaliteit onder federale wetgeving valt en 
de garantie van een uniforme kwaliteit voor 
Belgische melk dus gewaarborgd is. Dit is onder 
meer van belang omdat er verschillende zuivel-
bedrijven zijn die in beide landsdelen melk 
ophalen, en van al hun leveraars uiteraard 
dezelfde kwaliteit vereisen. Ook voor export 
naar derde landen is uniformiteit tussen Vlaan-
deren en Wallonië noodzakelijk, gezien onder-
handelingen inzake export op nationaal niveau 
gebeuren. MilkBE staat garant voor deze uni-
formiteit via nationale vergaderingen: door de 
wetgeving op federaal niveau te doen evolueren 
met identieke procedures voor beide IO’n. 
Daarenboven zijn zo goed als alle producenten 
IKM-gecertificeerd, zowel in Vlaanderen als 
in Wallonië.”

Kwaliteit4
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“MilkBE tracht vroegtijdig opko
mende voedselveiligheidsrisico’s 
in de keten te signaleren”

Sigrid Ooghe
Onderzoeker Technologie en Voeding 
bij het ILVO

Met het collectieve monitoringsprogramma Monimilk zet MilkBE volop in op een pro-
actieve aanpak om voedselveiligheid in de sector maximaal te garanderen. In 2021 werd een 
risicogebaseerde aanpak gehanteerd om het programma van Monimilk grondig te herzien. 
Dit past in de filosofie van de autocontrole, en is gealigneerd met de vereisten van de EU 
voor officiële controleplannen. Alle parameters die relevant zijn voor de grondstof rauwe 
melk werden opnieuw onder de loep genomen. Sigrid Ooghe, onderzoeker Technologie 
en Voeding bij het ILVO en adviserend expert voor de werkgroep Monimilk, legt uit hoe zo 
een herziening verloopt.

Waarom was de herziening van het Monimilk- 
programma belangrijk?
Sigrid: “MilkBE tracht met Monimilk vroegtijdig 
opkomende voedselveiligheidsrisico’s in de 
keten te signaleren. Het ILVO heeft bijgedragen 
aan de herziening in 2021 om dit op een efficiënte 
en kosteneffectieve manier te laten verlopen. 
Met het herziene programma wordt dit doel 
behaald. Een grondige herziening biedt zeker 
een meerwaarde, maar daarnaast is het belang-
rijk om het programma jaarlijks te blijven 
opvolgen en te actualiseren, afhankelijk van de 
problematieken die op dat moment spelen in 
de keten. Hiervoor wordt de MilkBE-werkgroep 
Monimilk geconsulteerd waarin, naast de leden 
van MilkBE, ook externe experten zoals het 
ILVO zetelen.” 

Waar werd rekening mee gehouden bij de 
herziening in 2021? 
Sigrid: “Bij het vastleggen van de parameters 
is het belangrijk dat ze een meerwaarde bieden

in Monimilk. Zo werd er bijvoorbeeld voor de 
analyse op remstoffen beslist om enkel testen 
uit te voeren die nog niet worden uitgevoerd 
door andere partijen in de keten. Het aantal 
monsters dat genomen wordt, is statistisch 
onderbouwd, maar afhankelijk van de detectie 
geschiedenis of problematiek kunnen deze 
verhoogd of verlaagd worden. Ook de periode 
van monstername is voor sommige parameters 
van belang. Bepaalde antiparasitaire middelen 
worden bijvoorbeeld niet heel het jaar in dezelfde 
hoeveelheid gebruikt en vormen bijgevolg niet 
iedere periode een even groot risico.”

Monimilk5
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Communicatie
Wat je doet, moet je goed doen. Uiteraard, maar je moet er ook over vertellen, zodat anderen 
weten dat je goede dingen doet. Hier is ook Marc Decoster, melkveehouder (vertegenwoordiger 
van de FWA) en ondervoorzitter van MilkBE van overtuigd, zoals hij ons graag uitlegt. 

Is MilkBE goed gekend binnen de Belgische 
zuivelsector?
Marc: “MilkBE biedt een overlegplatform, 
beheert verschillende interprofessionele pro-
jecten en zoekt naar meerwaardecreatie voor al 
haar leden. Dit beschrijft de interne werking. 
Maar ook naar de buitenwereld toe, stakeholders 
zoals de regionale overheid en partnerorgani-
saties, en naar de melkveehouders en melk ver-
werkers toe moet er getoond worden dat MilkBE 
een belangrijke schakel is in de ondersteuning 
aan de zuivelsector. Dat doen we door enkele 
keren per jaar persberichten uit te sturen. En 
hier is duidelijk ook interesse voor, gezien de 
goede opname ervan in de landbouwpers, zowel 
in Vlaanderen als Wallonië. Uiteraard zijn we 
nog een jonge organisatie, maar je merkt dat de 
naamsbekendheid van MilkBE veel gegroeid is.”

Hoe werkt MilkBE aan het vergroten van 
haar visibiliteit?
Marc: “MilkBE zet voornamelijk in op pers-
berichten bedoeld voor publicatie in de land-

bouwpers die één onderwerp belichten. Zo 
spraken we bijvoorbeeld over de uitbreiding 
van het botulismefonds, de registratie van het 
antibioticagebruik in de melkveehouderij en 
het nieuwe duurzaamheidsrapport van MilkBE. 
Dit zijn onderwerpen die de melkveehouder 
écht aanbelangen. Ook de passage op onze 
eigen website www.milkbe.org neemt toe. 
MilkBE draagt transparantie hoog in het vaan-
del en wil op een duidelijke manier uitleggen 
welke meerwaarde ze biedt voor alle schakels 
in de Belgische zuivelketen. Een andere uiting 
hiervan is onze keuze om tweejaarlijks een 
uitgebreid Jaarverslag te publiceren.”

“We zijn een jonge organisatie, 
maar je merkt dat de naams
bekendheid van MilkBE al veel 
gegroeid is”

Marc Decoster
Melkveehouder en ondervoorzitter van MilkBE
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Binnen het domein ketenrelaties buigt MilkBE zich onder meer over het kader voor de 
commerciële relatie tussen enerzijds de melkleveraars en anderzijds de zuivelonderneming. 
Renaat Debergh, ondervoorzitter van MilkBE en afgevaardigd bestuurder van BCZ, 
bespreekt het belang hiervan voor beide partijen.

Wat is de meerwaarde van de gedragscode voor 
de betrokkenen?
Renaat: “Het doel van de werkgroep Keten-
relaties is om de relatie, de transparantie en de 
samenwerking in de keten te verbeteren en te 
verduidelijken. De grootste realisatie in deze 
context is de Gedragscode voor de vorming van 
akkoorden tussen melkleveraars en kopers. 
De gedragscode legt immers niet alleen de te 
respecteren procedure vast om tot een akkoord 
te komen, maar geeft ook minimale aanbeve-
lingen voor de inhoud van het akkoord. Wanneer 
de aanbevelingen worden opgevolgd, kan men 
tot een evenwichtig akkoord komen, dat voor 
beide partijen voor meer duidelijkheid en rechts-
zekerheid zorgt. Bijvoorbeeld bevat de gedrags-
code minimale opzegtermijnen en de clausule 
dat zuivelondernemingen wijzigingen van 
elementen die financiële gevolgen hebben voor 
de melkleveraar minstens 3 maanden vooraf 
moeten meedelen.” 

Hoe kwam deze gedragscode juist tot stand?
Renaat: “De traditie van interprofessioneel 
overleg in de zuivelsector vindt zijn oorsprong in 
de creatie van een sluitend nationaal kwaliteits-
beleid. In het crisisjaar 2009 werd dit overleg 
uitgebreid met economische onderwerpen.

Niettegenstaande de moeilijke situatie slaagden 
de landbouworganisaties en BCZ er tegen het 
einde van dat jaar in om overeenstemming te 
krijgen over de voornoemde gedragscode. Later 
vormden deze organisaties de brancheorgani-
satie MilkBE. Uitgangspunt voor deze gedrags-
code was een evenwichtige relatie tussen 
melkleveraars en zuivelondernemingen. Met 
hun handtekening hebben de MilkBE-leden zich 
meteen ook geëngageerd tot het voortzetten 
van het overleg en tot het verder uitwerken van 
de gedragscode wanneer de situatie daarom 
vraagt. Zo werden er al meermaals addenda 
toegevoegd aan de oorspronkelijke tekst. Boven-
dien werden er in 2013 aanbevelingen opgelijst 
voor de oprichting van producentenorganisaties 
in de zuivelsector. Ook hiermee werd gehoor 
gegeven aan de doelstelling van de werkgroep 
Ketenrelaties.”

“De werkgroep Ketenrelaties 
wil de relatie, de transparantie 
en de samen werking in de keten 
verbeteren en verduidelijken”

Renaat Debergh
Ondervoorzitter van MilkBE

Ketenrelaties7
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Belgisch  Comité IDF
IDF (International Dairy Federation) is een belangrijke bron van wetenschappelijke en 
 technische expertise voor de zuivelketen. MilkBE neemt deel aan deze internationale werking 
via haar eigen Belgisch Comité. We spraken met Lien Callewaert, secretaris van het 
 Belgische Comité IDF (IDF BENC) en adjunct directeur van BCZ. 

Wat zijn de belangrijkste doelen van IDF 
BENC? 
Lien: “In België is er heel wat expertise over 
allerlei domeinen binnen zuivel aanwezig. Het 
Belgische Comité van IDF zorgt er voor dat deze 
kennis voldoende aan bod komt en benut wordt 
in discussies binnen IDF. IDF BENC waakt 
er ook over dat de Belgische zuivelbelangen 
voldoende worden meegenomen in de inter-
nationale positiebepaling. Daarnaast bieden de 
vergaderingen van IDF BENC ook een platform 
voor experten om ad hoc uit te wisselen over 
wetenschappelijk onderzoek in de Belgische 
zuivelsector. Hiervoor worden bestaande onder-
zoeksprojecten in kaart gebracht en nodigen 
we in onze vergaderingen experten uit van 
verschillende onderzoeksdomeinen om projec-
ten toe te lichten.”

Hoe wordt die expertise vertaald in de zuivel-
keten?
Lien: “IDF biedt een permanente bron van 
gezaghebbende wetenschappelijke en andere

informatie over een hele reeks onderwerpen die 
relevant zijn voor de zuivelsector. De verzamelde 
expertise wordt gebruikt om internationaal 
gestandaardiseerde normen (i.e. ISO), richtlijnen 
en methodologieën te ontwikkelen, en op die 
manier beleidsvorming te ondersteunen op 
nationaal en internationaal niveau. Met haar 
werk ondersteunt IDF de inspanningen van de 
wereldwijde zuivelsector om veilige, nutriënt-
rijke, duurzame en toegankelijke zuivelproducten 
te leveren aan de wereldbevolking en tegelijker-
tijd een bron van economische en sociale 
vitaliteit te zijn in landbouwgemeenschappen 
en de zuivelsector.”

“We zorgen er voor dat alle 
Belgische expertise over zuivel 
 voldoende aan bod komt in 
 internationale discussies”

Lien Callewaert
Secretaris van het Belgisch Comité IDF
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